
 
Valtuustoaloite - Kuntalaisten omien hyvinvointipalvelujen kehittäminen 
 
Kvalt 27.11.2023     
  
 

Valtuutettu Outi Marttila jätti OMK:n valtuustoryhmän puolesta 
seuraavansisältöisen valtuustoaloitteen: 
 
”Kuntalaisten omien hyvinvointipalvelujen kehittäminen  
 
Sote uudistuksen jälkeenkin hyvinvoinnin, terveyden ja 
turvallisuuden edistäminen on kunnan tärkeimpiä tehtäviä.  
Hyvinvoinnin käsite on laaja ja se vaikuttaa jokaisen kuntalaisen 
elämänlaatuun. Mielestämme on tärkeää, että kunnan talousarvioon 
kirjataan selkeät tavoitteet ja toimenpiteet kokonaisvaltaisen 
hyvinvoinnin turvaamiseksi. 
 
Kunnalla on mahdollisuus kehittää omia hyvinvointipalveluita lakisääteisten 
palveluiden lisäksi mikäli taloustilanne on hyvä. Kittilässä on tällä hetkellä 
hyvä taloudellinen tilanne. 
 
Näitä palveluita ovat mm. 
- Pihatieavustukset niihin talouksiin, joissa on terveydellinen heikkous tai 
vanhuus hoitaa pihateitä kuntoon (alle 70 vuotiaat) 
- 1-2 kpl/a ilmaisia uimalippuja /& 1-2 kpl/a kuntosalilippuja työtä hakeville 
kuntalaisillemme 
- Kuntalaisille avoimien ovien päivä kunnantalolle, jossa saa tutustua eri 
osastoihin ja voi keskustella työntekijöiden kanssa. Voi tutustua mm. 
asiointipalvelupisteeseen ja uuteen kahvinjakelupisteeseen, joka on 
tulossa. Tarjotaan pientä purtavaa ja kahvit 
- Nuorten hyvinvoinnin edistämiseksi koko kunnan alueella voimme 
kehittää monipuolista liikunta – ja kulttuuriharrastusta siten, että nuorten 
osallistuminen on mahdollista asuinpaikasta riippumatta  
- lapsiperheiden ja ikääntyvien tukemiseksi voidaan kehittää erilaisia 
tukihenkilöverkostoja 
- Revontuliopiston kurssit: 1)eläkeläis- ja opiskelija-alennuksia tuettaan 
sekä syksy, että kevätkursseilla, joka kurssia erikseen 2)laitoksissa oleville 
liikuntaa ja kulttuuri – ja viriketoimintaa 
- Aloitteen käsittelevän tahon esille ottamia palveluita, joita voitaisiin 
rahoittaa  
 
Perustelu: Kuntalaki (410 /2015) 1§ ja 37§ 
 
Esitämme,  
että Kittilän kunta käy läpi niitä palveluita voimassa olevien lisäpalveluiden 
lisäksi, joita voidaan antaa kuntalaisille lakisääteisten palveluiden lisäksi 
siten, että ne kohdistuvat mahdollisimman laajasti koko kuntaa koskeviksi. 
Raha budjetoidaan hyvinvointilautakunnan alle. Aluksi budjetoitaisiin n. 200 
000 €:a. 
 
Kittilässä 27.11.2023 
OMK:n valtuustoryhmä” 
 

Esittelijä Puheenjohtaja 
 

  
 



Päätös Puheenjohtaja totesi, että aloite merkitään pöytäkirjaan ja lähetetään 
valmisteltavaksi kunnanhallitukselle. 

 
 
Khall 19.12.2023 § 474  
  
 
 
Valmistelija                         Kunnanjohtaja Timo Kurula, puh.  040 595 7597 

 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Kurula Timo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää lähettää aloitteen hallinnon toimialan ja 
hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. Vastuuhenkilöinä ovat 
kunnanjohtaja ja sivistystoimenjohtaja. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 
 
Khall 16.01.2024 § 12  
  
 
 
Valmistelija Sivistystoimenjohtaja Petteri Kinnunen, puh. 040 705 7486 ja 

kunnanjohtaja Timo Kurula, puh. 040 595 7597. 
 
Kittilän kunnanvaltuuston 27.11.2023 lopuksi jätettiin aloite koskien Kittilän 
kunnan voimassa olevien lisäpalveluiden lisäksi niitä palveluita, joita 
voidaan antaa kuntalaisille lakisääteisten palveluiden lisäksi siten, että ne 
kohdistuvat mahdollisimman laajasti koko kuntaa koskeviksi. Aloitteessa 
tuotiin esille, että hyvinvointilautakunnan alle aluksi budjetoitaisiin n. 200 
000 €:a tarkoitusta varten. 
Kittilän kunnanvaltuusto kokoontui 14.12.2023 käsittelemään muun 
muassa vuoden 2024 talousarviota. Talousarviokokouksessa nousi esille 
Oikeudenmukainen Kittilä ryhmän esityksestä ottaa talousarvioon 200 000 
euron lisämääräraha, jolla hyvinvointilautakunnan palveluita kehitettäisiin ja 
rahoitettaisiin kuntalaisia koskettaen. Hyvinvointilautakunnan tehtäväksi tuli 
selvittää hyvinvointiin ja ei-lakisääteisiin hyvinvointipalveluihin tarvittavat 
määrärahat. Kunnanvaltuusto neuvottelutauon jälkeen päätti varata edellä 
mainitun määrärahan talousarvioesitykseen 2024.  
 
Hyvinvointilautakunnan tehtäväksi jää selvittää määrärahojen tarve ja 
käyttö. Selvityksessä tulee yksilöidä ne palvelut joita lähdetään 
kehittämään aloitteen ja kunnanvaltuuston päätöksen pohjalta. 
 
Määrärahan käyttöä ryhdytään suunnittelemaan heti kevään 2024 aikana, 
ja tarkoitus on edetä niin, että ensin järjestetään kuulemistilaisuus 
(iltakoulu) hyvinvointilautakunnan jäsenille ja niille kunnanvaltuutetuille, 
jotka tilaisuuteen haluavat osallistua. Iltakoulun tarkoitus on ideoida, mitä 
kohteita lisämäärärahaa esittäneet valtuutetut ja hyvinvointilautakunnan 
jäsenet näkevät tärkeiksi määrärahan käytölle. Tämän jälkeen ideoita 
määrärahan mahdollisiin käyttökohteisiin voidaan selvittää vielä 
kuntalaiskyselyllä. 
 
Kun mahdollisia määrärahan käyttökohteita on selvitetty, asiaa 
suunnitellaan ja valmistellaan virkamistyönä sivistystoimessa 
asianomaisilla tulosalueilla, minkä jälkeen suunnitelmat toteutuksesta 
esitellään ja päätetään hyvinvointilautakunnassa. 



 
Esittelijä Kunnanjohtaja Kurula Timo 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää esittää edellä olevan vastauksen aloitteeseen 

tiedoksi Kittilän kunnanvaltuustolle ja esittää valtuustolle aloitteen 
toteamista loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 
 
Kvalt 26.02.2024 § 4    
575/00.01.02/2023    
 
 
Esittelijä Puheenjohtaja 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus 16.1.2024 § 12 esittää pykälässä selostetun vastauksen 

aloitteeseen tiedoksi Kittilän kunnanvaltuustolle ja esittää valtuustolle 
aloitteen toteamista loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Valtuutettu Paula Nevalainen esitti Vasemmistoliiton ja SDP:n 
valtuustoryhmien puolesta, että esitettäisiin pontena Lapin 
hyvinvointialueen suuntaan, että Kittilässä tulisi säilyttää 
vuodeosastopaikat ja palveluasumispaikat ja kunta on sitoutunut 
hankkimaan Hopeatuvan omistukseensa. 
 
Kunnanvaltuusto hyväksyi kunnanhallituksen esityksen. 
 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti Paula Nevalaisen Vasemmistoliiton ja 
SDP:n valtuustoryhmien puolesta esittämän ponnen. 
 
Tauko pidettiin tämän asian käsittelyn jälkeen klo 15:08 – 15:24. 
Valtuutettu Marita Toivanen poistui kokouksesta tauon aikana. 


